

**Tony
Conrad**

Homeless

**Escalier
du Chant**

21



Homeless

For two female voices. One singer lies down in almost fetal position, or huddles with her knees pulled up, as a homeless person might do. The wavy line connecting two notes means that the singer is to undulate slowly back and forth between the two pitches. Tempo is free, but should be very slow. Repeat the whole song a number of times.

Tenor, standing overhead

Why are you lying down? Why? What are you doing there?

Oh _____ I homeless,

Why don't you get up?

I got no home, no home, no. Oh

Get up now! Get up now, do something. What am I supposed to do? Anything?

What am I supposed to do?

Anything I could do to ... help? Ah _____ I gotta go

You say ... get up? Yeah _____

now ...

OK _____

Im US-Bundesstaat Wisconsin tobt seit Ende Februar Streit über ein von Gouverneur Scott Walker geplantes Gesetz, das es den Beschäftigten im öffentlichen Dienst unmöglich machen wird, mithilfe der Gewerkschaften Lohnforderungen durchzusetzen.

Demonstranten hielten mehrere Wochen das Parlament in der Hauptstadt Madison besetzt. Alle 14 Senatoren der Demokratischen Partei versuchten eine Abstimmung über das Gesetz zu blockieren, indem sie sich in den Nachbarstaat Illinois absetzten. Am 12. März unterzeichnete Walker dennoch ein Gesetz, das die Verhandlungsrechte der Staatsbediensteten einschränkt.

Mit den radikalen Maßnahmen will der neue Gouverneur das Haushaltsdefizit eindämmen. In der Macht der Gewerkschaft sieht er eine der Hauptursachen für die hohen Ausgaben in seinem Bundesstaat. Er droht mit Massenentlassungen von bis zu 12.000 Mitarbeitern, wenn das Gesetz nicht verabschiedet werden sollte. Unterstützt wird er vor allem von den Mitgliedern der erzkonservativen Tea-Party-Bewegung. Die Demonstranten haben dagegen die Unterstützung der Demokratischen Partei. Selbst Präsident Obama ließ erklären: »Was da in Wisconsin passiert, scheint in den Augen des Präsidenten vor allem ein Anschlag auf die Gewerkschaften zu sein«.

Union busting, d.h. der Versuch, Gewerkschaften zu zerschlagen, ist eine breite Bewegung. Republikaner versuchen in einer Reihe von Bundesstaaten, ihre im Herbst gewonnenen Mehrheiten dazu zu nutzen, die Gewerkschaftsmacht im öffentlichen Dienst zu brechen. Weitgehend unbeachtet vom Rest des Landes haben die Republikaner in Ohio schon Fakten geschaffen. Der Senat billigte dort ein drakonisches Anti-Gewerkschafts-gesetz, das es den Angestellten des öffentlichen Dienstes unmöglich macht, Lohnforderungen mit Hilfe von Gewerkschaften durchzusetzen. Streiks werden künftig strafbar sein.

Wisconsin könnte erst der Anfang einer wachsenden Protestbewegung sein. Die Demonstrationen schwappen auf andere Bundesstaaten über, in denen die Republikaner eine Mehrheit haben. Gouverneur Walker spaltet die Nation. Während seine Gegner ihm den Rücktritt nahelegen, fordern seine konservativen Anhänger: Walker for President!

A dispute has been raging in the U.S. state of Wisconsin since the end of February revolving around a law proposed by Governor Scott Walker that would make it impossible for employees in the public service to use union help to enforce wage claims.

For weeks, protesters have been occupying the capitol in the state's capital, Madison. All 14 Democratic Party senators tried to block a vote on the law by withdrawing to the neighboring state Illinois. However, on March 12, Governor Walker signed into law a bill that limits the bargaining rights of state workers despite the missing senators.

The newly elected Republican Governor Walker wants to use these radical measures to contain the household deficit. He views the power of the union as one of the main causes for his state's high expenses. The governor is threatening mass dismissals of up to 12,000 employees if the law is not adopted. He is mainly supported by members of the ultra-conservative Tea Party movement. The protesters are supported by the Democratic Party. Even President Barack Obama announced via his spokesperson: »In the eyes of the President, what is happening in Wisconsin seems to be primarily an attack on the unions.« This union-busting is part of a broad movement. In a number of US states the Republicans are trying to use the majority they won in the fall to break the power of the union in the public service, as in Wisconsin. Largely unnoticed by the rest of the country, Republicans in Ohio have acted in the meantime. The Ohio Senate approved a draconian anti-union law which makes it impossible for the employees in the public service to enforce wage claims with the help of the unions. In the future strikes will be a punishable offence.

Political observers believe that the protests in Wisconsin are only the beginning of a continually growing movement. Already, demonstrations are spilling over into other states in which Republicans have the majority. However, the nation is divided over Governor Walker. While his opponents suggest he retreat, his conservative followers demand: Walker for President!

Quellen / sources: www.tagesschau.de/ausland/wisconsin.html
www.sueddeutsche.de/politik/usa-der-feldzug-gegen-die-gewerkschaften-politik-per-haftbefehl-1.1068285
www.cnn.com/2011/POLITICS/03/13/wisconsin.budget.html
news.yahoo.com/s/nm/20110312/us_nm/us_wisconsin_protests_3 (Letzter Zugriff / last access: 13. 3. 2011)

Die USA ist in eine ausgewachsene Attacke von Firmenreichtum auf ihre arbeitende Mittelklasse verwickelt, die vom entfesselten Lobbyismus der Konzerne und dem Einfluss einer Sturzflut medialer Verzerrung auf die öffentliche Meinung angeheizt wird. Durch die Verdrehung von ökonomischen und moralischen Problemen ersticken die Erzkonservativen die humanitäre Sensibilität vieler Menschen, was in dem üblichen lähmenden Ausblick resultiert: Schuldzuschreibung an das Opfer, Abwendung von der Person, die nur wenig anders ist als man selbst, und Verschmähung ausgewogener Überlegungen als Basis für persönliche Entscheidungen. Alle diese Aspekte werden in einer ähnlich verunglimpfenden Weise angegriffen: Obdachlosigkeit, Abtreibungsrechte, Gesundheitsvorsorge, Immigration, Arbeitslosigkeit, Bildung, Ernährungssicherheit, saubere Luft und sauberes Wasser, Gewerkschaftsrepräsentation ...

The U.S. is embroiled in a full-out attack by corporate wealth on its working middle class, fuelled by unbridled corporate lobbying and the influence of a torrent of media distortion on public opinion. By twisting economic and moral issues out of shape, the arch-conservatives are smothering many people's humanitarian sensibilities, resulting in the usual debilitating outlooks: victim blaming, turning against the person who is only slightly different from oneself, and scorning balanced deliberation as a basis for making personal decisions. Homelessness, abortion rights, health care, immigration, unemployment, education, food safety, clean air and water, union representation – all come under the same disparaging assault.